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Sag nr. 1 Udpegning af medlem til Det Fælles 
Koordinationsudvalg

Journal nr.: 00.01 ,A10-2288

Lovgrundlag: Lov om retssikkerhed og administration af det sociale 
område §§ 22 til 29.

Sagsfremstilling: Frederikssund Byråd godkendte den 21. december 1998 det 
endelige aftalegrundlag vedrørende "Det Fælles 
Koordinationsudvalg", herunder at Grethe Olsen, som på det 
tidspunkt var formand for Det Sociale udvalg, blev udpeget 
som Frederikssund Kommunes repræsentant i udvalget.

Dette hverv hører til udpegelser som Byrådet i henhold til 
styrelsesloven kan foretage efter det konstituerende møde.

Social- og Sundhedsforvaltningen anbefaler at posten som 
Frederikssund Kommunes repræsentant i 
Koordinationsudvalget automatisk varetages af formanden 
for Det Sociale Udvalg.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Intet

Indstilling: Social- og Sundhedsforvaltningen anbefaler overfor Byrådet

1. at Lis Olsen udpeges til posten i Koordinationsudvalget
2. at posten som repræsentant i Koordinationsudvalget 

automatisk varetages af formanden for Det Sociale 
Udvalg

Beslutninger: Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 2 Regulering af tilskud til erhvervssamarbejdet

Journal nr.: 24.10.00-2046

Lovgrundlag: Intet
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Sagsfremstilling: Byrådet godkendte den 26. juni 2001

1. at kommunen indgår i et samarbejde med Skibby og 
Jægerspris omkring en fælles erhvervskoordinator

2. at vedtægter, endeligt budget og mål for 
erhvervsudviklingen drøftes særskilt med 
erhvervsforeningen inden endelig behandling og 
godkendelse i Økonomiudvalg og Byråd

3. at markedsføringspuljen finansierer 60.000 kr. til 
ansættelse og aflønning af erhvervskoordinatoren pr. 1. 
oktober 2001 og året ud

4. at der i 2002 og de to følgende overslagsår afsættes 
300.000 kr. som Frederikssund Kommunes bidrag til 
koordinatorfunktionen

5. at der inden udgangen af 2004 gennemføres en 
evaluering af funktionen som fælles 
erhvervskoordinator

Efterfølgende har Erhvervsudvalget udarbejdet et budget, 
hvoraf det fremgår at den kommunale udgift i 2002 vil 
andrage 268.000 kr.

Forslag til vedtægter for erhvervssamarbejdet forventes 
behandlet i Byrådet i marts 2002 sammen med et forslag til 
justering af budgettet i overslagsårene.

Bevilling: Overføring af kr. 32.000 til Markedsføringspuljen.

Økonomi og personale- Ved Byrådets behandling den 26. juni 2001 blev der afsat kr.
mæssige konsekvenser: 300.000 til afholdelse af Frederikssund Kommunes andel af 

udgifterne til erhvervskoordinatoren, idet der således var 
taget højde for at Skibby eventuelt ikke deltager i 
samarbejdet.

Efterfølgende har Skibby Kommune meddelt deltagelse fra 
2002, og Erhvervsudvalget har beregnet at Frederikssund 
Kommunes andel kan reduceres til kr. 268.000.

Bilag: Frederikssund Erhvervsforenings notat af 11. december 
2001: Tilskud til erhvervssamarbejdet i 2002.

Indstilling: Borgmesteren anbefaler at Økonomiudvalget indstiller

1. at bevillingen til erhvervssamarbejdet i 2002 reduceres 
fra kr. 300.000 til kr. 268.000

2. at besparelsen på kr. 32.000 overføres til 
Markedsføringspuljen.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 2. januar 2002:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.
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Sag nr. 3 Projekt nr. 14172, Spildevandsanlæg, Kanalen

Journal nr.: 06.01.00G01/2355

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: -

Sagsfremstilling: Med baggrund i den endelige vedtagelse af 
dispositionsplanen for Sydkajen skal den eksisterende 
regnvandsledning, der både krydser Kanalen og forløber 
tværs over byggefeltet for Enghusene, omlægges og på en 
vis strækning, helt fjernes.

Den på østsiden af Stenværksvej beliggende 
regnvandsledning kan ved en renovering, modtage den 
nuværende regnvandsmængde fra den ovenfor omtalte 
ledning og omlægningen har vist sig at kunne blive af 
permanent karakter, hvilket samtidig betyder, at det ikke 
bliver nødvendigt at krydse Kanalen med 
regnvandsledninger, som først antaget.

Der udføres således et nyt regnvandssystem udelukkende 
for Sydkajen og det eksisterende udløb benyttes. Resultatet 
er en optimal teknisk løsning og med færrest mulige udgifter.

Den nødvendige projektering og renovering af ledningen 
langs Stenværksvej skal ske hurtigst muligt af hensyn til 
Kanalprojektet og salget af grundstykket for Enghusene, 
hvorfor der er behov for frigivelse af det på 
investeringsoversigten afsatte rådighedsbeløb i 2001 på kr. 
500.000 under overskriften: Kanalen. Spildevandsanlæg, 
udgifter.

Bevilling: Der ansøges om en bevilling på kr. 500.000 finansieret af det 
på investeringsoversigten i 2001 afsatte rådighedsbeløb på 
kr. 500.000 for projektet: Kanalen. Spildevandsanlæg, 
udgifter.

Økonomi og personal- 
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Forvaltningen indstiller, at det overfor Økonomiudvalget og 
Byrådet anbefales,

• at der ydes en anlægsbevilling på kr. 500.000 
finansieret af rådighedsbeløbet for 2001 på kr. 500.000, 
og

• at rådighedsbeløbet overføres til 2002 med frigivelse 
01.01.02.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 3. december 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
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Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 4 Vederlag til viceborgmester

Journal nr.: 00.01 .A01 -1905

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse

Sagsfremstilling: Byrådet godkendte den 12. juni 2001 en række justeringer af 
den gældende styrelsesvedtægt med henblik på 
iværksættelse pr. 1. januar 2002. I den sammenhæng blev 
vedtægtens § 1 stk. 2 ændret således at antallet af 
viceborgmestre reduceres fra to til en.

1 henhold til styrelseslovens § 34, stk. 2 fastsættes reglerne 
om ydelse af vederlag til byrådets næstformand af 
indenrigsministeren, hvilket er gjort i bekendtgørelse nr. 861 
af 21. november 1997. Det fremgår her at ydelsen kan 
udgøre indtil 10 procent af borgmestervederlaget, og at det 
er det enkelte byråd der afgør størrelsen. Beslutningen skal 
ikke optages i styrelsesvedtægten.

Den hidtidige praksis har været at 1. viceborgmester 
honoreres med en ydelse svarende til 10 procent af 
borgmestervederlaget.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale- Der er taget højde for de økonomiske konsekvenser i
mæssige konsekvenser: forbindelse med vedtagelsen af budget 2002.

Bilag: Ingen

Indstilling: Borgmesteren anbefaler at vederlaget til viceborgmesteren i 
perioden 2002 til og med 2005 fastsættes til 10 procent af 
borgmestervederlaget.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Borgmesterens indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Stefan G. Rasmussen (C) stillede forslag om at sagen 
sendes tilbage til Økonomiudvalget til fornyet behandling.

For forslaget stemte 3 medlemmer Mai Britt Tang (Lokal 
Listen), Morten Skovgaard (C) og Stefan G. Rasmussen (C).

Imod forslaget stemte 12 medlemmer, 6 (A), Grethe Olsen 
(F), Kurt Mikkelsen (Løsgænger) og 4 (V).
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Forslaget er herefter forkastet.

Byrådet godkendte herefter med 12 stemmer for 
Økonomiudvalgets indstilling.

Imod forslaget stemte 3 medlemmer Mai Britt Tang (Lokal 
Listen), Stefan G. Rasmussen (C) og Morten Skovgaard (C).

Sag nr. 5 Anlægsregnskab for projekt nr. 222042 ny 
transformerstation på Østkajen

Journal nr.: 13.01.03G01/1316

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Kommunens kasse -  og regnskabsregulativ.

Sagsfremstilling: På byrådsmødet den 6. marts 2001 blev der givet en 
anlægsbevilling på kr. 275.000 til en ny transformerstation på 
Østkajen

Projektet er nu færdigt, hvorfor der aflægges 
anlægsregnskab.

Økonomisk Afdeling har ingen bemærkninger.

Bevilling: Der foreligger følgende anlægsregnskab:

Tekst Forbrug Bevilling Afvigelser

Entrepriser 308.081 275.000 33.081

Afvigelsen, der udgør et merforbrug på 12%, har følgende 
forklaringer:

• Transformerstationen var oprindeligt projekteret til 1 
transformer, men er i stedet etableret med 2, der 
erstatter 2 nedlagte enheder.

• Det har endvidere været nødvendigt at pilotere, hvilket 
ikke har været medtaget i det oprindelige projekt.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Merforbrug på kr. 33.081.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at Teknisk Udvalg overfor 
Økonomiudvalg og Byråd anbefaler,

at anlægsregnskabet godkendes og

at merforbruget på kr. 33.081 reguleres over 
kassebeholdningen.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 3. december 2001:
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Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd

Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 6 Pligtigt medlemskab af Bedriftssundhedstjenesten

Journal nr.: 87.02

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 10. december 2001.

Lovgrundlag: Arbejdsministeriets bekendtgørelse nr. 750.

Sagsfremstilling: Forvaltningen er i en informationsskrivelse fra Kommunernes 
Landsforening af 25. oktober 2001 blevet gjort opmærksom 
på, at hele dagpasningsområdet, skolefritidsordninger og 
klubber skal tilsluttes bedriftssundhedstjenesten (BST) pr. 1. 
januar 2002.

Der har efterfølgende været afholdt et møde med BST, hvor 
det blev oplyst, at medlemskabet i 2002 koster kr. 440 pr. 
medarbejder årligt indenfor de nævnte områder.

Der blev ligeledes gjort opmærksom på, at det pligtige 
medlemskab også gælder tandplejen og pædagogisk
psykologisk rådgivning.

Der er 9 personer ansat i sundhedsplejen, 9 psykologer, 16 
personer i tandplejen, 360 personer i dagpasningsområdet, 
42 i klubberne og 80 i skolefritidsordningerne, i alt 516, 
hvilket betyder, at det pligtige medlemskab koster kr.
227.040.

Skolerne skal tilmeldes i 2004.

Der er 250 personer ansat i kommunens skoler, hvilket 
betyder, at det pligtige medlemskab i 2004 koster yderligere 
kr. 110.000.

Bevilling: Tillægsbevilling kr. 227.000 i 2002 og 2003. I 2004 og 
overslagsårene kr. 337.000.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: -

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at 
anbefale Økonomiudvalget at tillægsbevilge kr. 227.000 i 
2002 og 2003. I 2004 og overslagsårene kr. 337.000, til
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dækning af det pligtige medlemskab af BST.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 10. december 2001:
Indstillingen tiltrådt.

Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Supplerende indstilling: Frederikssund Kommune har modtaget skrivelse af 18. 
december 2001 fra BST Frederiksborg hvor det bl.a. oplyses, 
at beskæftigelsesministeriet ændrer bekendtgørelse nr. 750 
om bedriftssundhedstjeneste, sådan at den forestående 
udbygning af BST-ordningen til nye brancher stilles i bero, 
bortset fra sygehusområdet. Aktuelt vil det for kommunerne 
betyde, at tilslutningen for den store gruppe af ansatte i 
daginstitutioner, dagplejen m.v. alligevel ikke skal tilsluttes 
pr. 1. januar 2002, men måske først på et senere tidspunkt.

Afslutningsvis opfordrer BST kommunen til at fastholde BST- 
tilslutningen - med en såkaldt frivillig tilslutning for de nye 
områder, idet mange udviklingsaktiviteter allerede er planlagt 
og flere steder igangsat.

Frederikssund Kommune har modtaget skrivelse af 18. 
december 2001 fra KL vedrørende midlertidigt stop for BST- 
udbygningen hvor der bl.a. står følgende:

Ændringerne i udbygningen betyder, at den økonomiske 
kompensation skal genforhandles. Af hensyn hertil er det 
vigtigt, kommunerne ikke indgår økonomiske dispositioner på 
området, hverken i forhold til den oprindeligt planlagte BST- 
udbygning eller til øvrige områder, der ikke allerede er BST- 
pligtige.

Borgmesteren indstiller på denne baggrund at sagen sendes 
tilbage til Børn- og Ungeudvalget.

Beslutninger: Byrådets møde den 8. januar 2002:
Borgmesterens indstilling blev godkendt.

Sag nr. 7 Anlægsregnskab for projekt nr. 222063 Flytning af HNG- 
naturgasledning fra Havnevej til Vængets forlængelse

Journal nr.: 13.11.10G01/711

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Kommunens kasse -  og regnskabsregulativ.

Sagsfremstilling: På byrådsmødet den 6. marts 2001 blev der givet en
anlægsbevilling på kr. 183.000 til flytning af HNG-
naturgasledning fra Havnevej til Vængets forlængelse.
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Projektet er nu færdigt, hvorfor der aflægges 
anlægsregnskab.

Økonomisk Afdeling har ingen bemærkninger.

Bevilling: Der foreligger følgende anlægsregnskab:

Tekst Forbrug Bevilling Afvigelser

Entreprenørudgifter 149.228 183.000 33.772

Afvigelsen, der udgør et mindreforbrug på 18%, kan henføres 
til sparet gravearbejde og tilfyldning af gasledning, idet 
arbejdet blev udført i takt med selve vejopbygningen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Mindreforbrug på kr. 33.772.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at Teknisk Udvalg overfor 
Økonomiudvalg og Byråd anbefaler,

at anlægsregnskabet godkendes og

at mindreforbruget på kr. 33.772 reguleres over 
kassebeholdningen.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 3. december 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 8 Ny lov om de grundlæggende social- og 
sundhedsuddannelser

Journal nr.:

Lovgrundlag: Lov om de grundlæggende social- sundhedsuddannelser.

Sagsfremstilling: Den 1 januar 2002 træder en ny lov i kraft, om de 
grundlæggende social- og sundhedsuddannelser, som 
betyder en merudgift på elevbudgettet.

Lovændringen bevirker, at alle social og 
sundhedshjælperelever fremover får forlænget uddannelsen 
med 8 ugers teori, således at uddannelsen forlænges fra 12 
til 14 måneder.

Fra næste år vil merudgift på elevområdet svare til 2 
måneders løn x 24 elever, som er vores årlige elevoptag.
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Den forlængede uddannelse vil udgøre en merudgift på kr. 
272.600 i år 2002 og kr. 50.900 i overslagsårene.

Forvaltningen ansøger om en tillægsbevilling til merudgiften 
på elevområdet. De ekstra elevomkostninger kompenseres 
via øget bloktilskud.

Bevilling: Der er ikke bevillingsmæssig dækning for de øgede 
elevudgifter for kontoen for elevuddannelse.

Beregningen til de øgede elevudgifter er foretaget i et 
samarbejde med økonomisk afdeling.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

272.600 kr. i 2002.

50.900 kr. i overslagsårene.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Forvaltningen indstiller at, Det Sociale Udvalg overfor 
Økonomiudvalg og Byråd anbefaler en tillægsbevilling på kr. 
272.600 i 2002 og kr. 50.900 i overslagsårene.

Beslutninger: Det Sociale Udvalg den 10. december 2001:
Indstillingen godkendes.

Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Det Sociale Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 9 Anlægsregnskab for projekt nr. 222069 Sydkajen, 
udskiftning af offeranode

Journal nr.: 08.03003/3740

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Kommunens kasse -  og regnskabsregulativ.

Sagsfremstilling: På byrådsmødet den 6. marts 2001 blev der givet en 
anlægsbevilling på kr. 306.000 til udskiftning af offeranode, 
Sydkajen.

Projektet er nu færdigt, hvorfor der aflægges 
anlægsregnskab.

Økonomisk Afdeling har ingen bemærkninger.

Bevilling: Der foreligger følgende anlægsregnskab:

Tekst Forbrug Bevilling Afvigelser



Byrådet den 8. januar 22002 Side 12 af 24

Entreprenørudgifter | 234.651 ] 306.0001| 71.349

Afvigelsen, der udgør et mindreforbrug på 23%, kan forklares 
med, at det ikke har været nødvendigt at udskifte alle 3 
rækker anoder, fordi den nederste række på bolværket var 
intakt og gemt under bunden i havnen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Mindreforbrug på kr. 71.349.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at Teknisk Udvalg overfor 
Økonomiudvalg og Byråd anbefaler,

at anlægsregnskabet godkendes, og

at mindreforbruget på kr. 71.349 reguleres over 
kassebeholdningen.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 3. december 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 10 Seniorordninger i Frederikssund Kommune

Journal nr.:

Lovgrundlag: Rammeaftale om seniorpolitik indgået mellem KL og KTO.

Sagsfremstilling: Kommunen har i dag en seniorpolitik, som blev godkendt i 
Byrådet den 27. juni 2000. Denne politik tog udgangspunkt i, 
at der hvert år blev prioriteret et indsatsområde. Det har nu 
vist sig, at der er større behov for at kunne indgå individuelle 
ordninger i hele organisationen. Derfor foreslås 
seniorpolitikken ændret. Medarbejderudviklingssamtalerne 
danner baggrund for drøftelserne om seniorordninger mellem 
nærmeste leder og medarbejder.

Sagen har været drøftet i Hovedudvalget den 6. december 
2001.

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Politikken vedrørende seniorordninger.

Indstilling: Chefgruppen indstiller, at politikken vedrørende
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seniorordninger godkendes fra 1. januar 2002.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Chefgruppens indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 11 Diverse veje m.v. Bevillingsansøgning til rådgivning

Journal nr.: 05.01.00 022/2328/JES

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Vejloven.

Sagsfremstilling: Med baggrund i investeringsoversigt til budget 2002-2005 
vedtaget af Byrådet den 02.10.2001 skal det anbefales, at 
nedenstående anlægsarbejder udbydes samlet for så vidt 
angår teknisk rådgivning og bistand:

Regulering af A. C. Hansensvej, slidlagsprogram, anlæg af 
sti langs Ågade til Slåenbjerghuse, anlæg af fortov ved 
daginst. i St. Rørbæk, trafiksanering i Græse landsby, 
trafiksanering i Sigerslevvester landsby og DSB 2. Spor P- 
pladser ved Stationen.

Ovennævnte anlægsarbejder skal alle afsluttes i år 2002.

Forvaltningen vil ved hjælp af samme bygherrerådgiver som 
på Græse Bakkeby Nord udbyde rådgivningsydelsen i 
licitation.

Bevilling: Rådighedsbeløb, i alt ( 1.000 kr. ) på investeringsoversigten.

Anlægsarbejde: 2002

Regulering af A.C.Hansensvej Kr. 2.300

Slidlagsprogram Kr. 2.387

Anlæg af sti langs Ågade til 
Slåenbjerghuse

Kr. 1.100

Anlæg af fortov ved daginst. i St. 
Rørbæk

Kr. 0.500

Trafiksanering i Græse Landsby Kr. 0.530

Trafiksanering i Sigerslevvester Landsby Kr. 0.280

DSB 2. Spor, parkeringspladser Kr. 2.441

I alt, excl moms Kr. 9.538

Der ansøges om en bevilling på kr. 1.460.000 til brug for 
teknisk rådgivning og bistand samt bygherrerådgivning. Der
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er tale om overslagsbeløb.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler,

at Teknisk Udvalg overfor Økonomiudvalg og Byråd 
anbefaler at der ydes en anlægsbevilling til teknisk 
rådgivning og bistand samt bygherrerådgivning på kr.
1.460.000 finansieret af de på investerings-oversigten i 2002 
afsatte rådighedsbeløb til ovennævnte anlægsarbej-der på i 
alt kr. 9.538.000, og

at beløbet på kr. 1.460.000 fordeles forholdsmæssigt på de 
enkelte anlægsarbejder.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 3. december 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 12 Ligestilling

Journal nr.:

Lovgrundlag: Intet.

Sagsfremstilling: Hovedudvalget nedsatte ultimo 2000 en ad hoc gruppe, som 
skulle komme med forslag til en Ligestillingspolitik. Ad hoc 
gruppens forslag har nu været til høring i samtlige MED- 
udvalg, senest har politikken været drøftet i Hovedudvalget 
den 6. december 2001.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Politikken vedrørende ligestilling.

Indstilling: Chefgruppen indstiller, at politikken vedrørende ligestilling 
godkendes fra 1. januar 2002.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Chefgruppens indstilling anbefales godkendt med den 
ændring, at der ikke annonceres 1 gang årligt i de lokale 
aviser, jfr. side 2, 2. afsnit, der udgår.
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Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 13 FREDSØL. Anlægsregnskab

Journal nr.: 13.02G01/3436 og 13.02.G01/441 (3667)

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Lov om vandforsyning.

Sagsfremstilling: Sagen er genoptaget fra Teknisk Udvalgets møde den 5. 
november 2001.

På udvalgets møde den 5. november 2001 blev 
anlægsregnskabet for FREDSØL-projektet fremlagt til 
godkendelse. Det endelige anlægsregnskab udviste et 
mindreforbrug på kr. 317.192. Det har efterfølgende vist sig 
at regnskabet ikke var korrekt, idet det samlede 
mindreforbrug for Frederikssund Kommunes vedkommende 
kun udgør kr. 271.733.

Der foreligger nu korrigeret endeligt anlægsregnskab for 
FREDSØL-projektet. Regnskabet har været forelagt 
Fællesudvalget for vandforsyningssamarbejdet mellem 
Frederikssund og Ølstykke Kommuner på et møde den 26. 
november 2001. Regnskabet blev godkendt af dette udvalg. 
Der er i alt givet bevillinger på kr. 8.160.000 i Frederikssund 
Kommune. Det samlede forbrug udgør kr. 15.776.534 
svarende til kr. 7.888.267 til hver kommune. Der er for 
Frederikssund Kommune derfor kun et mindreforbrug på kr. 
271.733 som anbefales tilført kassebeholdningen og 
afskrevet på vandforsyningens gældsafvikling.

I forbindelse med ekspropriationerne er der for de enkelte 
lodsejere aftalt at de i op til 5 år kan få supplerende 
afgrødeerstatninger såfremt de kan dokumentere skader på 
afgrøderne. Denne evt. udgift forventer de 2 vandforsyninger 
kan afholdes af de respektive driftskonti hvor der er afsat 
beløb til drift af FREDSØL-projektet.

Bevilling: Tidligere frigivne bevillinger:

Sag nr. 181 07.10.1997 1.000.000 kr.

Sag nr. 102 29.06.1999 329.500 kr.

Sag nr. 139 07.09.1999 2.191.500 kr.

Sag nr. 110 02.05.2000 4.639.000 kr.

I alt: 8.160.000 kr.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.
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Bilag: Regnskabsbilag (2 sider) ligger i sagen.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler,

at Teknisk Udvalg overfor Økonomiudvalget og Byrådet 
indstiller at anlægsregnskabet for FREDSØL-projektet 
godkendes, og

at mindreforbruget på kr. 271.733 tilføres kassebeholdningen 
og afskrives på vandforsyningens gældsafvikling.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 3. december 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 14 Ændring af områdegrænser i den kommunale varmeplan

Journal nr.: 13.03.00G01/2215

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Lov om Varmeforsyning nr. 382 af 13. juni 1990, senest 
revideret ved lovbekendtgørelse nr. 772 af 24. juli 2000.

Bekendtgørelse om varmeplanlægning og godkendelse af 
anlægsprojekter for kollektive varmeforsyningsanlæg.

Sagsfremstilling: NESA VARME A/S ønsker en ændring i 
områdeafgrænsningen mellem energidistrikt 1000, der er 
udlagt til kollektiv energiforsyning med fjernvarme, 
energidistrikt 1100, der er udlagt til kollektiv energiforsyning 
med naturgas samt energidistrikt 1200, der er udlagt til 
kollektiv energiforsyning med naturgas

Baggrunden herfor, er at i forbindelse med fremtidig 
fjernvarmeforsyning til "Betongrunden" (Nygade 1-11) som jf. 
Kommuneplanen rammeområde C1.4 og C 1.6 er udlagt til 
fremtidigt centerformål og blandet bolig- og 
erhvervsbebyggelse, ønsker NESA at etablere en robust 
ringforbindelse fra eksisterende DN 100 ledning i 
Servicegaden, langs Bruhnsvej og Nygade i fremtidig ledning 
til eksisterende DN 80 i Jernbanegade.

I den forbindelse ønsker NESA, at en planlagt bebyggelse på 
"Volvo-grunden", Bruhnsvej 2 og 4, Nygade 16 og 18 der i 
henhold til gældende varmeplan er udlagt til Naturgas 
(energidistrikt 1100) ændres til fjernvarmeforsyningen 
(energidistrikt 1000). Den planlagte bebyggelse på "Volvo-



Byrådet den 8. januar 22002 Side 17 af 24

grunden" fremgår af lokalplan nr. 90, der er under 
udarbejdelse/behandling i Frederikssund Kommune.

Til gengæld overfor HNG, foreslår NESA, at "Slagteri 
Grunden", Roskildevej 12-18 og Birkevej 3, der i henhold til 
gældende varmeplan er udlagt til fjernvarme (energidistrikt 
1000), ændres til naturgasforsyning (energidistrikt 1200). 
Herved opnås i øvrigt en mere hensigtsmæssig opdeling af 
energidistrikterne eftersom "Slagteri-grunden" der i dag er 
udlagt til fjernvarme er placeret midt i et naturgasområde.

På dette grundlag har Frederikssund Kommune afholdt 
møde med NESA -  Frederikssund Kraftvarme og HNG for 
drøftelse af ændringer i den kommunale varmeplan.

På mødet oplyste HNG, at "Volvo-grunden" på nuværende 
tidspunkt ikke er tilsluttet naturgasforsyningen og ligeledes 
oplyste NESA at "Slagterigrunden" på nuværende tidspunkt 
ikke er tilsluttet fjernvarmeforsyningen.

På mødet oplyste HNG, at man kunne tilslutte sig NESA's 
ønske, forudsat at der etableres boliger på "Slagterigrunden" 
og det blev besluttet, at NESA -  Frederikssund Kraftvarme 
og HNG efterfølgende skulle fremsende et fælles 
projektforslag jf. Varmeforsyningsloven samt Bekendtgørelse 
om varmeplanlægning og godkendelse af anlægsprojekter 
for kollektive varmeforsyningsanlæg, for ændring af 
områdeafgrænsningen af energidistrikt 1000, 1100 og 1200 i 
den kommunale varmeplan for Frederikssund Kommune.

Opmærksomheden henledes på at efter Byrådets 
godkendelse af projektforslaget skal dette i 4 ugers 
høringsperiode hos grundejere, HUR, Frederiksborg Amt, 
NESA og HNG.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Vedlagt Nesa Varmeservice, HNG Hovedstadregionens 
Naturgas l-S, Projektforslag- ændring af områdeafgrænsning 
i den kommunale varmeplan.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller,

at Teknisk Udvalg godkender det fremlagte projektforslag og 
at dette anbefales overfor Økonomiudvalg og Byråd.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 3. december 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.
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Byrådets møde den 8. januar 2002:
Byrådet godkendte Økonomiudvalgets indstilling med den 
tilføjelse, at Byrådet ønsker forslaget gennemført, uanset om 
der ikke opføres boliger på Slagterigrunden.

Sag nr. 15 S/l Rosenfeldt’s budget for 2002

Journal nr.: 16.07.00.S55 1150

Sag fra: Økonomisk Afdeling

Lovgrundlag: Lov om boligbyggeri § 18, Lov om almene boliger m.v. § 25, 
stk. 3 om kommunens påsyn og § 164 om 
kommunalbestyrelsernes tilsyn med de almene 
boligorganisationer.

Sagsfremstilling: Administrationsgruppen Danmarks Boligselskab har med 
skrivelse af 1. november 2001 fremsendt budget for 2002 for 
S/l Rosenfeldt til Byrådets godkendelse.

Det fremgår af ledsageskrivelsen, at budgettet er godkendt af 
bestyrelsen ved det senest afholdte bestyrelsesmøde.

Regnskabet for 2000 udviste et overskud på 626 kr., som 
blev henført til huslejereguleringskontoen, hvorefter kontoen 
udviser en positiv saldo på 137.913 kr.

Budgetforslaget for 2002 indebærer en huslejeforhøjelse fra
821,00 kr. til 886,61 kr. pr. m2 svarende til en stigning på 8 
pot.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Økonomisk Afdeling indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler 
budgettet for 2002 godkendt af Byrådet.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 3. december 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 16 

Journal nr.: 

Sag fra:

Evaluering af erhvervsaffaldskonsulentordningen

07.04000/4074 

Teknisk Udvalg
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Lovgrundlag: Miljøbeskyttelsesloven, Affaldsbekendtgørelsen

Sagsfremstilling: Under sag nr. 178 på Byrådets møde den 2. november 1999 
blev det besluttet, på Teknisk Udvalgs anbefaling, at tiltræde 
erhvervsaffaldskonsulentordningen i AFAV l/S i 2000 og 
2001, således at Byrådet i 2001 tager stilling til en eventuel 
videreførelse af ordningen på baggrund af en evaluering.

AFAV l/S har fremsendt en evaluering af ordningen, der er 
vedlagt som bilag. Affaldskontoret har lavet en 
sammenfatning af evalueringen, der er vedlagt som bilag.

Forvaltningen anbefaler at ordningen fortsætter med 
følgende begrundelser:

Virksomhederne er forpligtet til at følge Frederikssund 
kommunes regulativ for erhvervsaffald herunder 
sorteringspligten, anvendelsespligten for 
indsamlingsordninger og pligten til at bortskaffe affaldet til de 
anlæg kommunen anviser og at de benytter registrerede 
transportører. Kommunen skal gennem sit miljøtilsyn sikre at 
pligterne overholdes. Der er mange især mindre 
virksomheder som ikke regelmæssigt skal besøges. De kan 
nås gennem erhvervsaffaldskonsulenten.

Den information og vejledning ordningen giver om 
bortskaffelse af affald, er vigtig for at opfylde de overordnede 
målsætninger for den miljømæssige korrekte og økonomisk 
fornuftige affaldshåndtering, der er fastlagt i kommunens 
affaldsplan.

Kommunen har pligt til at sørge for, at der er 
behandlingsmuligheder for alle typer affald, og at der er 
anvisningsaftaler med behandlingsanlæggene om at 
modtage affald fra kommunens virksomheder og 
husholdninger. Denne opgave varetages af AFAV og 
erhvervsaffaldskonsulentordningen på kommunens vegne.

Det er forvaltningens vurdering, at 
erhvervsaffaldskonsulenten kan give virksomhederne en 
kvalitativt bedre rådgivning end den enkelte kommune.

Bevilling: -

Økonomi og personale- Da alle kommunerne er med i ordningen, indgår udgifterne til
mæssige konsekvenser: konsulentordningen i AFAV's driftsbudget og opkræves 

dermed over A- taksten. Udgiften på ca. 30.000 kr. i 2002 har 
AFAV indregnet i A-taksten for 2002. Følgelig er udgiften 
også indregnet i Frederikssund kommunes udgifter til A-takst 
i renovationsbudgettet for 2002.

Bilag: Sammenfatning af evaluering af 
erhvervsaffaldskonsulentordningen.
Evaluering af erhvervsaffaldskonsulentordningen, AFAV l/S 
oktober 2001 ligger i sagen.
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Indstilling: Forvaltningen indstiller, at Teknisk Udvalg anbefaler 
Økonomiudvalg og Byråd at:

Frederikssund kommune tiltræder
erhvervsaffaldskonsulentordningen som permanent aktivitet.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 5. november 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Sagen sendes tilbage til Teknisk Udvalg med henvisning til, 
at der ikke er lavet nogen målinger på effekten af 
virksomhedsbesøgene på virksomhedernes sortering, 
mængder af affald og endelig behandling, idet der ikke er 
lavet en statistik for dette.

Sagsfremstilling ved På baggrund af økonomiudvalgets beslutning har Teknisk
genbehandling af sagen forvaltning anmodet AFAV l/S om eventuelle supplerende
i Teknisk Udvalg den 3. bemærkninger om effekten af
december 2001: erhvervsaffaldskonsulentordningen. Bemærkningerne 

forventes at kunne forelægges udvalget på mødet

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at Teknisk Udvalg behandler 
sagen igen.

Beslutning: Teknisk Udvalgs møde den 3. december 2001:
På mødet blev AFAV's brev af 29. november 2001 uddelt.

Teknisk Udvalg anbefaler på denne baggrund fortsat, at 
Frederikssund Kommune tiltræder
erhvervsaffaldskonsulentordningen på AFAV som permanent 
aktivitet.

Bilag: AFAV's brev af 29. november 2001.

Beslutning: Økonomiudvalgets møde den 17. december 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Stefan G. Rasmussen (C) stillede forslag om, at sagen 
sendes tilbage til Teknisk Udvalg.

For forslaget stemte 7 medlemmer, 2 (C), 4 (V) og Mai Britt 
Tang (Lokal Listen).

Imod forslaget stemte 8 medlemmer, 6 (A), Grethe Olsen (F) 
og Kurt Mikkelsen (Løsgænger).

Forslaget er herefter bortfaldet.

Henning Romme (V) stillede herefter følgende 
ændringsforslag,
at erhvervsaffaldskonsulentordningen fortsætter 1 år, 
hvorefter der skal ske en evaluering.
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For forslaget stemte 7 medlemmer, 2 (C), 4 (V) og Mai Britt 
Tang (Lokal Listen).

Imod forslaget stemte 8 medlemmer, 6 (A), Grethe Olsen (F) 
og Kurt Mikkelsen (Løsgænger).

Ændringsforslaget er herefter forkastet.

Byrådet godkendte herefter Økonomiudvalgets indstilling 
med 8 stemmer for.

7 medlemmer, 2 (C), 4 (V) og Mai Britt Tang (Lokal Listen) 
undlod at stemme.

Sag nr. 17 Oppe Sundby Boligselskab’s budget for 2002

Journal nr.: 03.02.00.S55-301

Sag fra: Økonomisk Afdeling

Lovgrundlag: Lov om boligbyggeri § 18, Lov om almene boliger m.v. § 25, 
stk. 3 om kommunens påsyn og § 164 om 
kommunalbestyrelsernes tilsyn med de almene 
boligorganisationer.

Sagsfremstilling: Oppe Sundby Boligselskab har med skrivelse af 22. oktober 
2001 fremsendt budget for 2002 til Byrådets godkendelse.

Det fremgår af ledsageskrivelsen, at budgettet er godkendt 
på et bestyrelses- og beboermøde den 17. oktober 2001.

Regnskabet for 2000 udviste et underskud på 7.496 kr., som 
blev henført til huslejereguleringskontoen, hvorefter kontoen 
udviser en positiv saldo på 335.541 kr.

Underskuddet vil blive afviklet over 3 år med 2.500 kr. pr. år 
svarende til 26 kr. månedligt pr. lejer.

Budgetforslaget for 2002 indebærer desuden forhøjelser af 
hensættelser til istandsættelse, planlagt vedligehold og 
reparation af garageanlæg.

Med virkning fra 1. januar 2002 vil den samlede husleje stige 
fra nuværende 3.120 kr. til 3.300 kr. pr. måned svarende til 
en stigning på 180 kr. månedligt pr. lejer.

Herudover vil garagelejen fra 1. januar 2002 stige fra 
nuværende 90 kr. til 125 kr. månedligt pr. lejer.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale- Ingen.
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mæssige konsekvenser:

Bilag: Ingen.

Indstilling: Økonomisk Afdeling indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler 
budgettet for 2002 godkendt af Byrådet.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 3. december 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Godkendt.

Sag nr. 18 Den fysiske omorganisering på rådhuset

Journal nr.:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling: Der skal i forbindelse med etableringen af det fælles 
skattesamarbejde tilvejebringes 18 nye arbejdspladser på 
rådhuset. Herudover er der truffet beslutning om etablering af 
en samlet børnfamilieenhed i social- og 
sundhedsforvaltningens regi. Forudsætningen for den fysiske 
gennemførelse af ovenstående er en omfattende ændring af 
den nuværende fysiske organisation på rådhuset.

Chefgruppen har på den baggrund drøftet mulighederne for 
udformningen af en ny fysisk organisation på rådhuset, der 
tager højde for ovenstående beslutninger. Chefgruppen har i 
den forbindelse endvidere overvejet muligheder for at 
gennemføre en integration af teknisk forvaltning på rådhuset, 
ligesom chefgruppen har overvejet mulighederne for 
etableringen af en fælles fremskudt enhed (et "rådhustorv"), 
hvor en stor del af borgerhenvendelserne til rådhuset kan 
varetages.

Endelig har chefgruppen vurderet mulighederne for allerede 
nu at tage højde for en yderligere udbygning af det fælles 
skattesamarbejde med eksempelvis Ølstykke og Skibby 
kommuner.

På baggrund af disse overvejelser har chefgruppen fundet 
det hensigtsmæssigt, at

• der gennemføres en fysisk omorganisering af den 
nuværende organisation på rådhuset, således at de 
trufne beslutninger vedrørende skattesamarbejdet og 
etableringen af familieenheden fysisk kan realiseres.

• Der etableres en fremskudt enhed i rådhushallen, hvor 
en stor del af borgerhenvendelserne til rådhuset kan 
varetages, således at der etableres en mere udadvendt 
og fleksibel serviceflade over for borgerne (eks.
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længere åbningstid)
• Der inden for et toårigt perspektiv gennemføres en 

flytning af teknisk forvaltning til rådhuset gennem enten 
en fysisk udbygning af rådhuset eller en udflytning af 
familieenheden og arbejdsmarkedsenheden fra 
rådhuset.

Det er chefgruppens vurdering, at ovenstående flytninger og 
omorganiseringer vil kunne realiseres som et 
sammenhængende projekt, således at der ikke anvendes 
ressourcer på omorganiseringer, der efterfølgende går tabt 
som følge af ud- og tilflytninger på rådhuset. Chefgruppen 
vurderer ligeledes, at flytninger hænger sammen med den 
samlede planlægning i øvrigt.

Bevilling: Der er på indeværende tidspunkt givet et lånetilsagn på kr. 4 
mio. i forbindelse med etableringen af det fælles 
skattesamarbejde, og der er bevilget kr. 600.000 i 
forbindelsen med etableringen af en familieenhed.

Økonomi og personale- Den fysiske omorganisering vil ikke have nogen
mæssige konsekvenser: personalemæssige konsekvenser.

Omkostninger for den fysiske omorganisering er opgjort til 
3.936.292 kr. excl. moms. Hertil kommer omkostninger til 
kontorinventar og EDB-udstyr til skattesamarbejdet på kr. 
650.000 kr. samt omkostninger vedrørende 
indretningstilpasninger, der p.t. ikke kan opgøres.

Bilag: Skrivelse samt overslag fra arkitektfirmaet Mangor & Nagel 
af henholdsvis 20. og 19. december 2001.

Tegninger over nuværende og fremtidige fysiske placeringer.

Bilagene ligger på sagen.

Indstilling: Chefgruppen indstiller over for økonomiudvalget, at der 
gennemføres en fysiske omorganisering på rådhuset, 
således at

• der gennemføres en fysisk omorganisering af den 
nuværende organisation på rådhuset, således at de 
trufne beslutninger vedrørende skattesamarbejdet og 
etableringen af familieenheden fysisk kan realiseres.

• Der etableres en fremskudt enhed i rådhushallen, hvor 
en stor del af borgerhenvendelserne til rådhuset kan 
varetages, således at der etableres en mere udadvendt 
og fleksibel serviceflade over for borgerne (eks. 
længere åbningstid)

• Der inden for et toårigt perspektiv gennemføres en 
flytning af teknisk forvaltning til rådhuset gennem enten 
en fysisk udbygning af rådhuset eller en udflytning af 
familieenheden og arbejdsmarkedsenheden fra 
rådhuset.
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Beslutninger:

Omkostningerne finansieres for så vidt det gælder den 1. og 
den 2. pind inden for det lånetilsagn, der er givet i forbindelse 
med skattesamarbejdet (4,0 mill. kr.), og bevillingen i 
forbindelse med etableringen af familieenheden (600.000 
kr.).

Chefgruppen anbefaler, at det på investeringsoversigten 
afsatte rådighedsbeløb i 2002 på 4,0 mill. kr. frigives.

Økonomiudvalgets møde den 2. januar 2002:
Tegninger over nuværende og fremtidige fysiske placeringer 
blev omdelt til Økonomiudvalgets medlemmer.

Skrivelse af 20. december 2001 fra Mangor & Nagel 
vedrørende istandsættelse af dele af rådhuset blev omdelt til 
Økonomiudvalgets medlemmer.

Chefgruppens indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 8. januar 2002:
Punktet tages af dagsordenen og tilbagesendes til 
Økonomiudvalget.


